



NEWSLETTER

APRIL 2020

INTRODUCTION BY THE CHAIR

Due to the COVID-19 pandemic, Pullet Growers of Canada (PGC) had to postpone its Annual General Meeting (AGM) as well as the workshop on the Animal Care Program for pullets that were supposed to take place on March 24, 2020, in Ottawa. We are currently looking at the different options to hold our AGM and workshop and will keep the industry informed about the new dates for these important events. Regarding all other matters, the team of PGC continues to work as efficiently as before and to participate to the different committee meetings remotely.

Much work was accomplished in the last few months. From September 2019 to February 2020, PGC has offered an in-person presentation to all the provincial egg boards. I sincerely thank all the boards who have agreed to meet with us and to take the time to ask pertinent questions.

PGC has also recently met with the Executive Committee of Egg Farmers of Canada to discuss important matters, particularly regarding the implementation of the Code of Practice. Collaboration between our two organizations will be crucial in the coming years to implement this national guideline from coast to coast. In the meantime, PGC will soon render available the Care of Pullets Guidebook updated according to the Code of Practice to all pullet growers.

In the coming weeks, PGC will launch its new website which we want to be a useful tool for provincial egg boards and pullet growers. Stay tuned!

I take this opportunity to acknowledge the dedicated group effort of the Board of Directors for the work done.

Thank you for your continuous support for our organization.

Andrew DeWeerd
Chairman of Pullet Growers of Canada

PGC'S NATIONAL TOUR

PGC has completed its national tour to provide a 30-minute presentation to all the provincial egg and pullet boards. The content of the presentation included our 2019-2023 Business Plan, mission and values, story, governance structure, committees and staff, actions and priorities for 2019-2020 and budget.

PGC needs the support of all the provincial egg and pullet boards in order to move forward as well as formal agreements to ensure communication with pullet growers across Canada. We sincerely thank all the provincial egg and pullet boards that have kindly hosted us and allowed for great discussions to take place.

MEETING BETWEEN PGC AND EGG FARMERS OF CANADA

PGC has requested a meeting with the Executive committee of Egg Farmers of Canada (EFC). This meeting took place on February 27, 2020, in Ottawa in EFC's offices. Topics on the agenda included the implementation of the pullet part of the Code of Practice, PGC's representation on EFC's Production and Management Committee and PGC's collaboration to the next Cost of Production (COP) study for which data will be collected in the spring of 2021.

ANIMAL CARE PROGRAM UPDATE

In the last few months, both PGC and EFC have been multiplying efforts to develop a draft implementation program for the new requirements in the Code of Practice. Mr. François Jacques, PGC Director representing New Brunswick, has been involved as an observer in EFC's Animal Care Program (ACP) Redevelopment Team by providing input on pullet related issues.

CARE OF PULLETS GUIDEBOOK

The *Care of Pullets Guidebook* is intended to provide Canadian pullet growers with information enabling them to handle the birds under their care with respect and compassion. This guide, developed by PGC in 2016, has been updated according to the new requirements of the Code of Practice. In the coming weeks, the updated version will be available to provincial organizations. However, for the time being, this version will not include the audit methods as they are not developed yet.

ACTIVITIES

➤	December	12	✓ Meeting of the EFC Animal Care Program Redevelopment Project Team, Ottawa
➤	January	10	✓ PGC Board of Directors meeting (conference call)
		4	✓ EFC's Breakfast on the Hill, Ottawa
		11-12	✓ Meeting of the EFC Animal Care Program Redevelopment Project Team, Ottawa
		13	✓ PGC presentation to Fédération des producteurs d'œufs du Québec, Longueuil
		20	✓ PGC presentation to BC Egg Marketing Board, Abbotsford
➤	February	24	✓ PGC Board of Directors meeting (conference call)
		25-26	✓ Meeting of the Development Committee of the Code of Practice for the Care and Handling of Farm Animals: Transportation, Ottawa
		27	✓ Meeting between the Executive committees of PGC and EFC
➤	March	25	✓ EFC's Annual General Meeting and Open Board of Directors (conference call)



OUR ORGANIZATION

MISSION STATEMENT

PGC defends the interests of Canadian pullet growers, working to ensure their success as critical partners in the Canadian egg industry.

One director for each member province is appointed for a period of one year and make up the Board of Directors. The Executive Committee, including the Chairman, is elected by the Board among the delegates from member provinces from each region (Atlantic, Eastern and Western). Three thematic committees are used to carry out the activities, namely the Financial and Audit committee, the Communications Committee and the Production Management Committee.

Until the AGM, the Board of Directors is composed of:

Mr. Andrew DeWeerd – Chairman
Mr. François Jacques – Vice-chairman and representing [New Brunswick](#)
Mrs. Marie-Josée Forest – Treasurer and representing [Quebec](#)
Mr. Daniel Wollman – Secretary and representing [Saskatchewan](#)
Mr. Harold Froese – Director representing [Manitoba](#)
Mr. Craig Hunter – Director representing [Ontario](#)
Ms. Mary Oliver – Director representing [Newfoundland and Labrador](#)

The staff is composed of:

Ms. Katia Colton-Gagnon – General manager
Ms. Djazia Abdoun – Administrative assistant





INFOLETTRE

AVRIL 2020

MOT DU PRÉSIDENT

En raison de la pandémie de la COVID-19, les Éleveurs de poulettes du Canada (EPC) ont dû reporter leur assemblée générale annuelle (AGA) ainsi que l'atelier sur le Programme de soins aux animaux pour les poulettes qui étaient prévus le 24 mars 2020 à Ottawa. Nous sommes à analyser les différentes options possibles pour tenir notre AGA et l'atelier et nous tiendrons l'industrie informée des dates qui seront retenues pour la tenue de ces événements importants. En ce qui concerne les autres dossiers, l'équipe des EPC continue de travailler aussi efficacement qu'auparavant et de participer aux réunions des différents comités à distance.

Beaucoup de travail a été accompli au cours des derniers mois. De septembre 2019 à février 2020, nous avons offert une présentation en personne à tous les offices provinciaux de producteurs d'œufs. Je remercie sincèrement tous les conseils qui ont accepté de nous rencontrer et de prendre le temps de poser des questions pertinentes.

Les EPC ont également récemment rencontré le Comité exécutif des Producteurs d'œufs du Canada pour discuter de questions importantes, en particulier concernant la mise en œuvre du Code de pratiques. La collaboration entre nos deux organisations sera déterminante au cours des prochaines années pour mettre en œuvre cette ligne directrice nationale d'un océan à l'autre. Dans l'intervalle, les EPC mettront bientôt à la disposition de tous les éleveurs de poulettes le Guide de soins aux poulettes mis à jour conformément au Code de pratiques.

Au cours des prochaines semaines, nous lancerons notre nouveau site web qui a été conçu pour être un outil utile autant pour les offices provinciaux que pour les éleveurs de poulettes. Restez à l'affût!

Enfin, je profite de l'occasion pour saluer l'effort de groupe dévoué du conseil d'administration pour le travail accompli.

Merci pour votre soutien continu à notre organisation.

Le président,

Andrew DeWeerd

TOURNÉE NATIONALE DES EPC

Les EPC ont terminé leur tournée nationale pour offrir une présentation de 30 minutes à tous les offices provinciaux de producteurs d'œufs et de poulettes. Le contenu de la présentation comprenait notre plan d'affaires 2019-2023, notre mission et nos valeurs, notre histoire, notre structure de gouvernance, nos comités et notre personnel, nos actions et nos priorités pour 2019-2020 et notre budget.

Les EPC ont besoin du soutien de tous les offices provinciaux pour aller de l'avant, ainsi que des accords officiels pour assurer la communication avec les éleveurs de poulettes partout au Canada. Nous remercions sincèrement tous les offices provinciaux qui nous ont aimablement accueillis ce qui a donné lieu à des discussions intéressantes.

RÉUNION ENTRE LES EPC ET LES PRODUCTEURS D'ŒUFS DU CANADA

Les EPC ont demandé une rencontre avec le comité exécutif des Producteurs d'œufs du Canada (POC). Cette réunion a eu lieu le 27 février 2020 à Ottawa dans les bureaux des POC. Les sujets à l'ordre du jour comprenaient la mise en œuvre de la partie concernant la poulette du Code de pratiques, la représentation des EPC au Comité de production et de gestion des POC et la collaboration des EPC à la prochaine étude sur le coût de production (CdP) pour laquelle la collecte des données aura lieu au printemps 2021.

MISE À JOUR DU PROGRAMME DE SOINS DES ANIMAUX

Au cours des derniers mois, les EPC et les POC ont multiplié les efforts pour élaborer un projet de programme de mise en œuvre des nouvelles exigences du Code de pratiques. M. François Jacques, administrateur des EPC représentant le Nouveau-Brunswick, participe en tant qu'observateur à l'équipe du projet de remaniement du Programme de soins aux animaux des POC en fournissant des commentaires sur les questions liées aux poulettes.

GUIDE DE SOINS AUX POULETTES

Le Guide de soins aux poulettes est destiné à fournir aux éleveurs canadiens de poulettes des informations leur permettant de manipuler les oiseaux dont ils ont la garde avec respect et compassion. Ce guide, développé par les EPC en 2016, a été mis à jour conformément aux nouvelles exigences du Code de pratiques. Au cours des prochaines semaines, la version mise à jour sera disponible pour les offices provinciaux. Cependant, pour le moment, cette version n'inclura pas les méthodes d'audit, car elles ne sont pas encore développées.

ACTIVITÉS

- | | | |
|----------------|----------|--|
| ➤ Le 12 | décembre | ✓ Réunion de l'équipe du projet de remaniement du Programme de soins aux animaux des POC, Ottawa |
| ➤ Le 10 | janvier | ✓ Réunion du conseil d'administration des EPC (conférence téléphonique) |
| ➤ Le 4 | | ✓ Petit déjeuner des POC sur la Colline, Ottawa |
| ➤ Les 11 et 12 | | ✓ Réunion de l'équipe du projet de remaniement du Programme de soins aux animaux des POC, Ottawa |
| ➤ Le 13 | | ✓ Présentation des EPC à la Fédération des producteurs d'œufs du Québec, Longueuil |
| ➤ Le 20 | février | ✓ Présentation des EPC au BC Egg Marketing Board, Abbotsford |
| ➤ Le 24 | | ✓ Réunion du conseil d'administration des EPC (conférence téléphonique) |
| ➤ Les 25 et 26 | | ✓ Réunion du Comité d'élaboration du Code de pratiques recommandées pour le soin et la manipulation des animaux de ferme : Transport, Ottawa |
| ➤ Le 27 | | ✓ Rencontre entre les comités exécutifs des EPC et des POC |



-
- Le 25 mars ✓ Assemblée générale annuelle et conseil d'administration ouvert des POC (conférence téléphonique)
-

NOTRE ORGANISATION

ÉNONCÉ DE MISSION

Les EPC défendent les intérêts des éleveurs canadiens de poulettes en travaillant à assurer leur succès en tant que partenaires essentiels de l'industrie canadienne des œufs.

Un administrateur pour chaque province membre est nommé pour une période d'un an et constitue le conseil d'administration. Le comité exécutif, y compris le président, est élu par le conseil d'administration parmi les délégués des provinces membres de chaque région (Atlantique, Est et Ouest). Trois comités thématiques sont mis en œuvre pour mener à bien les activités, à savoir le comité des finances et des audits, le comité des communications et le comité de gestion de la production.

D'ici à l'AGA, le conseil d'administration est composé de :

M. Andrew DeWeerd – président

M. François Jacques – vice-président et représentant du [Nouveau-Brunswick](#)

Mme Marie-Josée Forest – trésorière et représentante du [Québec](#)

M. Daniel Wollman – secrétaire représentant de la [Saskatchewan](#)

M. Harold Froese – administrateur et représentant [Manitoba](#)

M. Craig Hunter – administrateur et représentant de l'[Ontario](#)

Mme Mary Oliver – administratrice et représentante de [Terre-Neuve-et-Labrador](#)

Le personnel est composé de :

Mme Katia Colton-Gagnon – directrice générale

Mme Djazia Abdoun – assistante administrative

